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Излиза шгй-яудко гря пжти БЪ месеца. 
Абонаиен1Ъ а гена, горн,ш.во, 1 левъ за О.а&сеца, 
на общините, училищата, дфъччптЬ хотелите й 

кафенетата въ окръга — безплатно. 
Всичко що се отнася до вестника да се изпраща [Обявления -и грбк.\ <йъ чайттглици, се прие-

до: Постоянната Комисия — 8арна. матъ^а.-,пвчатъ при пзяоеиа условия. 

гъ други упре-
ст. на дума, а въ 

по 0 3 ст. на дума. 

М Н О Г О В А Ж Н О 
Г. Г. В-ар1№!'ечи доззри! 

Ва да не бхз,№» излъгани п тая готика 
отъ разяп недобросъвестни йнппнпернбги въ 
сортовете, подзожкктъ и к«чеството 1га лози
те. отпиете се съ поръчките сп -до практика 
п пиппняериета 

отъ гр Гор. Оряховица, 

който съ 15 годишната си практика по ло
зарство н пинпнйврство п като крупенъ 
ЛОзаръ е въ полож-енио да ва даде ЦЕННИ 
упътвания п гарантпрапп лози при най-
либврални условия 

Лозите се пре^аватъ франко Варна, пре
гледана з удобрени предварително отъ г-на 
Аг]юнома или уиравителя на Варненския ло-
зовъ разсаднскъ. 

Намира се постоянно въ ипеалпщето па 
адвоката Станчо Савовъ, подъ В о е н н и я 
к л у б ъ . 10—8 

Министерство 
аа 

Отделение ветери
нарна скотчвъдно. 

20. II . 1915 год. 
С О Ф И Я -

ОКРЪЖНО Пр*цпеъ. 

До г. г Окръжните, Око
лийските п Градскпте^Вете-
ринарнп Лекари. 

Върховния Ветерянарвнъ Съветъ въ за
седанието си отъ 4 трго, протонолъ № 10, 
взе следното решение: 

1. Ирпдназпачението за консумация въ 
сурово състояние нресно кравешко масло, което 
се изнася отъ по-крупипте скотовъдни завй-
деппя, кооперации, п отделни скотовъдци, да 
бъде снабдено съ свидетелство, че добитъка, 

| огь който 4 получено е здряйъ и туберкулп-
ппзпранъ п̂ 

2. Същото требва да бъде форапрано и 
съ ртпечатъкв па фирмата. 

Върховния ВетерЕнарапъ Съветъ при раз
решението на тоя къпросъ се е водплъ най-
вече отъ съображението да се гараитпра бе-
зопасностьта отъ туберкулозата, к«ято лесно 
би се превела съ подобно масло у човека и 
особевно "при случаи на туберкулоза въ впмето 
'яа дойнкт4 кравя. 

Министерството на Земледелиего и Дър
жавните Имоти, като съобщава това. да горе-
иоменатпте длъжностна лица, поканва ги-да 
разгласятъ между държавните заведения, коо
перация и частнп скотовъдни за«едепия: 1 1 
че дойните крави огъ краварпици, конто из-
насятъ подобно масло, требва да бъдатъ пре
гледани п туберкулиппзирапп най-малко едпнъ 
пъть въ годината и 2) че за напредъ да се 
съпровождатъ всичка пратки на маело, пред
назначени за консумация въ сурово състояние, 
съ свидетелства отъ ветерннаренъ лекарь, 
въ който да е указано, че млечните крави 
въ краварнпцата^ отъ която се изнася това 
масло, съ туберкуланазирани. 
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Вееко краве маело предназначено за кен-
сумацвя въ сурово състояние не енабдено съ 
подобно свидетелство не ще се допуска за 
проданъ подъ тоя етикетъ. 

(под.) Минпстръ: Д-ръ П. Динчевъ 

(под.) Главвнъ Свкретарь; Ив. Сарановъ 

(под.) Н-къ на отделението: Д-ръ Генджевъ 

ВЕ Р Н О, 

Варн. Окр. Ветер, Лекарь: Д-ръ Ст. К. Тюлевъ. 

Настоящето окръжно изпращамъ на 
г. г. околийските и участъкови ветери-

ео нарни фелдшери за сведение и изпълне-
^ ние, а на г. г. общинските кметове въ 
чк окръга съ покана да го разгласятъ на 

всички скотовъдци и производители на 
нетопено краве масло за да се съобра-
зяватъ еъ наредбите на Министерството. 

гр. Варна, 7 мартъ 1915 год. 

Варн. Окр. Ветер. Лекарь: Д-ръ Ст. К. Тюлевъ. 

НЕОФИЦИАЛЕН ОТДЕЛЪ 

(продължение) 

Четенъ на 17.11 т. г. отъ окр. провери-
тель г. Никола Пенчевъ на конференцията 
въ гр. Провадпя. 

Общинските чиновници и служащи у наеъ 
се твърде слабо възнаграждаватъ, пъкъ п въ 
закона, освенъ за Кмета и Секретарь-бирника, 
не е определено какво ще имъ се плаща. 
Благодарение на тая непълнота на закона 
ние виждаме на некои общински служащи по 
30—40 лева месечна заплата, вследетвпе на 
което интелигентните младежи бегатъ отъ 
общините, «ащото, при тоя поскъпналъ жпвотъ, 
макаръ и вь село, при найголеха икономия 
неможе да се живее еъ по-долу отъ 70 до 80 
дева, а за семейните безпорно е ще требва 
повече. За да може да се стабилизира чинов
нишкия переоналъ въ общините и еъ това 
да се привдекътъ по-добри работници въ техъ, 

добре ще бъде еъ законъ да се определя 
щатъ за чиновниците и служащите имъ, като 
се има за норма най-малката заплата да бъ
де 80 лева месечно, а за да може да се при-
вдекътъ по-интелигентни сили за секретарь-
бирницп добре ще е да се раздЬлятъ те на 
три етепени, като първостепенните получаватъ 
2100 лева годишно, второстепенните 1800 
лева и третостепенните 1БОО лева, независи
мо отъ възнагражденията които получаватъ 
като пощенски агенти и учищни касиери и 
преминаването отъ една степень въ друга да 
става еледъ прослужване петь години въ из
вестна степень. Само по тоя начинъ може да 
се привлекътъ по добри работници и да се 
стабилилнра общинското чнновнпчеетво. 

Господа, 

Всеизвестно Ви е, че селската община е 
цела енциклопедия — тамъ чиновника требва 
да разбира и отъ фипанспи и отъ правосъдие 
и отъ счетоводство и отъ военна администра
ция и отъ гражданска администрация и пр. 
и пр. Това е една обширма материя по която 
би могло много да се говори обаче по при
чина на късото време минахъ бегло само ни
кои въпроси. Прочее, на края трЬбва да заявя, 
че на всички ни предстои да работимъ и 
само да работваъ, защото за подобрение на 
общините има оше много да се желае — това 
което е сторено до сега е една малка крачка 
напредъ. 

Ако некой отъ прпсътетвующйте желае 
да ми зададе въпроси готовъ съаъ да му 
отговоря. 

ПРОТОКОЛЪ 
Днесъ на 16 февруарий 1915 година въ 

гр. Провадия, събрани на конференция общин
ските кметове и еекретарь-бирници отъ Про
вадийската околия по покана на Господина 
Варненский Окръженъ Управитель Д-ръ Иванъ 
Димитровъ, въ която конференция като рефв-
ренчици беха определени: Господа Прова
дийски Държавенъ Агрономъ Ц. Анчевъ, Про
вадийски околийски десничей М Георгиевъ, 
Провадийски околийски медицински лекарь Д-ръ 
Бързицовъ, Провадийски околийски училищенъ 
ннспекторъ Н. Киееловъ, Провадийски окол. 
ветеринаренъ лекарь Д-ръ Павловъ и прове-
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рителя при Варненската окръжна постоянна 
комисия Н. Пенчевъ. 

Въ 2х/2
 часа после обедъ Господина Окр. 

Управитель обяви за открита конференцията, 
като обясни съ добря избрани изрази, кое го 
е натъкнало на мисъльта да свика тая кон
ференция, подобни на тия, конто той въ бит-
ностьта си Пловдивски Окр. Управитель е 
евикадъ. 

Огь г-акто е ааедъ длъжяостьта Варнен-
сккй Окр. Управитель. като и пред;едатель 
на окръжния хигиенпческа, окр. училищни 
съвети п пр, е констатпралъ, че общинските 
управления не отговарятъ напълно на своате 
предназначения н затрудняпатъ правилпото 
функциоппрание на всички инстанции и учре
ждения, които съ въ завиепмиеть с% общините. 
Съ тая конференцвя и други такива иска да 
се узнаятъ същинските причини па това, като 
се ангажира съ общи усилия на всички, да се 
преяахнатъ тня причини и задружно да се 
работи за да се къзлигпе на нуждпата кигота 
Отечеството ни предъ Европейския светъ. 

Следъ това предостави на Провадийския 
Околийски Началнвкъ К. Хрнстовъ да ръко
води конференцията и взора се секретарь на 
конференцията Асълбейлински секретарь-бир 
никъ Хр. Поиовъ. 

1. Господвнъ Провадийски Държав. Агро-
номъ Ц. Анчввъ чете рефератъ по напредъка 
на земледелието свързано съ дейностьта на 
общнпските управления — общинските кме
тове и секретарь-бяриици. 

Съ общи думи казано изтъкна: че про
странство на земята си стов все същото, а 
пъкъ се обработва земята все съ съшите 
премнтивни средства: орала, вяаци и пр. и 
доходностьта на земята съ нищо не е увели
чена. Оставатъ се увеличени пространства 
земи за угари, не се спазва нуждния споредъ 
естеството на почвата сеидбообратенъ планъ 
и пр. Не се съятъ за фуражъ па добитъка 
растения, а добитъка има нужда отъ такава; 
верите се намаляватъ и н4иа пасища за до
битъка, каквато требва и добптъка остава 
мършавъ. А известно е съ яършавъ добитъкъ 
не може да ее обработва земя тъй както се 
•звсква и още повече съ такава примитивна 
земдедедеки оръдия, каквито съ у нашия 
селяшшъ. 

А требва нашия селянинъ да засЪв» по
чти всички свои земи, но съ едни и същи 
растения ежвгодвшно на една и съща шгва, 
а разни споредъ естеството имъ и следъ жет
вата имъ да се почва веднага орането имъ. 
Да се доставятъ плугове, да се засеватъ ис-
куствени ливади съ люцерна, детелина и пр. 
за храна на добитъка и да се заетжпв еея-
нието на легомпнозни растения, които обога-
тяватъ почвата съ хранителни вещества. Об
щинските кметове първи да взенатъ инициа
тива за това въ своите стопанства и покрай 

I него п общинските съветници да паправятъ 
това, за да стане всичко нагледно. 

2. Господанъ Провадийския лесничей М. 
; Георгиевъ чете рефератъ по горското дело въ 
1 Провадийска околия, като обясни що е гора, 
I горско стопанство, видове горски стопанства, 
I начина на експлоатирането имъ, влиянието на 
! гората на кдивата, изворите, сипеите и пр. 
I Като изказа ползата отъ горите иска об

щинските кметов» да се загрнжатъ за запаз
ването на горите, залесявание разредените 
места въ горите, праздните голи места, баири 
и пр., като общините образуватъ фондове за 
искуственнно залесявание. 

3. Господина Околийски Провадийски ле-
карь Д-ръ Бързвцовъ чете рефератъ по об-

I шеетвенната хигиена свързана еъ двйностьта 
' на общинското управление. 
| Обясни що е болесть, заразителна болесть, 
; какъ става заразяванието ц нехайството на 
| общинското управлеиие къмъ заразителните 
| болести, карантинните мерки, чистотата въ 
| страната и пр. 

Като изтъкна редъ случаи за престъпната 
небрежность на общанскит* управления къмъ 
опазвапе общественното здраве иска: Общин
ските Кметове да вземагь присърдце обще
ственното здрабе въ района на общината св, 
като изпълняватъ точно дадените наредби 
отъ медицинските зластк п се заематъ съ за-
пазвапив отъ зараза водните источници въ 
селата, като ги поправятъ, направятъ нови 
н пр. Да се предвиждатъ ежвгодишяо доста
тъчно кредити въ общинските бюджети за 
предпазвавие нрекратяванав на заразителните 
болестн и подпомагане на бедно-болнв. 

4 Господвнъ Провадийеквя околийскв учн-
лвщенъ инспвкторъ Н. Квселовъ говорв за 
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каква задължения пиатъ общинските управле
ния съгласно закона за Народното Просвеще
ние къяъ училищата. Н свкретарь-бирниците, 
кйтс касиеръ-счетоводптелп, какви прйчки ех 
създавали ва училищните власти по уреждане 
на училищата. 

Едно по съставяпие списъци на децата. 
подлежаща на задължително учение п друго 
подалание сунп за посрещаме нуждите на 
училищата и въобще по унражняванпето на 
училищните бюджети Следъ като изкара се-
крехарь бирниците съ аалкп изключения не
хайници кълъ нуждите на училищата съ кунъ 
преписки, все за секретарь-берппцп, които 
добросъвестпо не ех си изпълнявали длъж-
ностьта, като учплншнп касиеръ-счетоводптелп 
пскара виновници секретарь-бирнпцпте з"а вси
чко това, което не е урздено въ училището. 

5. Господина Провадийски околийски ве-
терпняренъ лекарь Д-ръ Давдовъ чете рефе-
^атъ по прЬчкпте, които срещала ветеринар 
ната власть отъ общинското управление по 
прилаганпето на закони за санптарно-ветери-
нариата служба и нодпцпя. 

За начало въ своя реферат-ь постави, ну
ждата, отъ подобрението на скотовъдството у 
насъ, начина съ конто държаната и окр. сь-
вети и пр. се стредятъ да направятъ всичко 
ВЪЗМОЙИСГ за подобрение па скотовъдството. 

Обазе пра тпя .старания на държавата и 
окр. съвети, общинските управления не ст.дхй-
ГТКТВЙЛИ тъй както тпес-ла на ветеринарните 
власти: наа'пране погрешения яа жребци, фг-
ражъ п пр. не гледали добре общинските 
бикове и ггагко еуяи- съ гласували въ обтдн-
скпте бюджети за купуване доброкачествени 
бикове, жребци и пр. По кастрацията не 
съставяла точна СПЕСХЦЦ$ а протеже.ралц 
свои хора, 

Също жалко внимание се обръщало къмъ"' 
карантинните мерки предписани отъ естер!!--5 

нарнпгБ власти при ггоявяване яа заразителни' 
болести но добитъка. 

На края препорача: да се заеме общи
ната за доставката па доброкачествепнп бпцп, 
доставените такива да се отгледватъ добре, 
даване пълно съдействие на ветеринарните 
власти при открпванпето па жробцови съвъ-
купителнп станции и пр. мероприятия целяща 
подобрение на скотовъдството въ страната ни. 

6. Господина Проверителя прп Варнен
ската окръжна поетсянна комисия Н. Пенчевъ 
чете рефвратъ въ финансовото положение на 
оащпнпте въ свръзка съ положението на се-
кретарь-бирнаните. 

Съ кратки в ясни -изрази1 подкрепени съ 
цифрови данни п извлечени отъ общинските 
бюджети доказа че всички общанскп прпгодк, 
които съ на'Й-успгурени за общината, отиватъ 
изключително за подържане на училищата и 
учителски заплахи. Не малко зависи бхдащето 
финансово положение па една общана отъ 
лицето което борави съ бюджетите да сел
ските общини — секретарь-бврпвкътъ. П кол
кото е по-интелигентно това лице п подгот
вено за тая работа, толкова, по-успешно п 
правилно ще се упражнява единъ селско-
общцлеки бюджетъ, затова препоръчва:, да. са 
пзмени чл. 88 отъ закона за селските общи
ни въ с«шсъль да се. налага специална из
вънредна общинска връхнина иоьечо отъ до
сегашния иаксималенъ разк&ръ, сь което щ.е 
се създадатъ оцщпискп приходи,, понеже за 
сега разходите съ много и ежегоднщцо. ра-
стътъ, а приходите все същите. Също да се 

'| пзаена п правилника аа училищните настоя-
I телства, който противо.Ььчи съ известна за-
| кови въ страната ЙП. А за секретаръ-бпрни-
! пате да се увеличи п;«н.*а яай-калко петоклас-
I но- образование и;;п нткъ третокласно юбра-
! зованпе съ неть годишна общинска Пллг дър-" 
| жзвнй- служба. Пр-п1 т€>в;ь като т радредятъ 
\ секретпрь. бирниците па три стеденн *л. за-
1 плати: първостепенни 2100 лева, щоросде-
I пеннп 1800 леиа и третостепенни 1500 лева 
! годишно съ право на повишение за веькп 
I прослужени петь годвнп. 

I Следъ това даде се дулата на Гаспода. 
Кметовете и секретарь-бпрницить да сиворатъ 
по реферата. 

Пръвъ взеха думата Я&а-тепеяъкпя «.ексе-
тарь-бпрникъ г. П. Стойновъ, който аапрлви 
едппй ббегоенъ пр-егледъ на" финансовото шь 
ложенпе на селските общини следъ 17-й-сея* 
темврий 1912 година общинските прихода 
прееганахз7« да цостхпватъ въ «бщинската 
каса: общински връхнини, пнтвзантц ееркпя? 
кръЧнипа п пр. и общината не.«аше какъ 
да ш глерзщяв: нуждите п то най-необюдпт 
зите. И като не»аха общините парйчнп сред^ 
етва, спряха за известно вреий «воята дей-1 
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ноеть по отношение земледелвето, скотовъд-
ството, училищата, народното здраве п' пр. 
тъй като аез.ъ пара въ това направлеппе ни
що неноже да се нацравп. Требватъ нари 

Вследствие на товй появиха се спречква
ния между училищните инспектори, лекари, 
агрономи, аЬеничеп- и пр. я общините. И по
неже секретарь бпрникътъ сметатъ, който раз
полага съ общинските п учгтлппган парпчнп 
средства вземаха за БИНОВНПКЪ на всичко, 
което пе върви въ общината и училищата—•• 
секретарь-бирнпкътъ и веичкп ей нйтреварч 
ваха, кой какъ да окачестви сеъфетарь^бпрйи--
кътъ; Спречкването между поменатите ио-горе 
учреждения я ДЛ%ЯГЧОЙТНП .тепа напоследък* 
нап много с« изостри съ- окр. училищна ян-
епекцоя и сегротарь-бпрниците. И започнаха 
се обвиненията защо не събрадъ .наемите-отъ 
училищни имоти, защо не протестпралъ по-
липг. защо не застраховала учплвщап зда
ния и пр.« които не съ" отъ негова коацетен-
тноеть. а след;>а да се пзвършватъ отъ дру
ги длъжностни лица и то~ безъ да се вникне 
где се крпятъ тия причини. Съ конкретни-
факти доказа, че ш:р. училищна инспекция 
пма лошо анение за секретари-бирниците безъ 
да заслужава това ?. снетеако конна тъхно.тв на-
казвание единъ елйдъ друга бпкь ДЕ се щщ чет
на. на салото ме?то положението на работата, 
която изкарьа на пр-т въ погл&дъ сакретарь-
бпрнпкътъ взновевъ, като започна а йфип,пклн0 
да ги нарича ахмаци и нехайшзца и пр. 

На края <:* обърна кълъ Госиодипа Окр. 
Управители да защитя секр*тИУь-бир«-аците 
като влезе -за ИОПУГ>ДЙЯКЪ между окр. учи
лищна инспекция « секретарь-бпрлкцвте и ез 
уредятъ, както би било в-.-з̂ ожяо ••според^ 
дадените услозия, създадените недобри отйиь> 
шения, което за сега пай -много боли на вси
чки секретарь бирници отъ околията. Което 
искано аа сега е отъ кърпа- необходимост-
Са*дъ това гзе думата Кара-Агачскпв общин
ски гекретапь-бцрпггкъ г. Мплавуь С. Ботуша--
ровъ, който потвърди недобрите отношения 
на Инспекцията съ св.крвтарь-бпрннците, която 
къмъ .учителите се отнасяла като майка, а 
кънъ .последните като мащеха, яоето подкрепи 
съ факте изъ неговата общсна. Той изтъкна,, 
че елкратарь-бпрника, като касперълсяетоводн-* 
тель на училището ддъаностьта ну ^ строго 
опр,едъл8па въ правплнака. за училищните 

настоятелства и не требма да се пскатъ отъ 
него работи, които следа* да се изаършватъ-
въ действптелность отъ респективния ирйд-
седатель на училищното настоятелство п глав
ния учвтель като секретарь на същото. Факта 
че П8 е застраховалъ училищно здание, което 
е длъжность на председателя па учлпщето, 
•за което пезаконпо ее глобява, когато това 
следва да пзпършп председателя отъ наето 
п за см4тка на училището ногвърдява това. 
Разгледа оОвпнення научилищната инспекция 
за своеволни доставки отъ съшия, когато зъ 

' | същность сноредъ дадените оояснеиял, конто 
Инспекцията счела за неоснователни суапге 
за тия доставкв ож авансирани и» председа
телите п главнптж учателя и ц« тъхпо съ
гласие ткато'услуга той е напра-шгль поръчклтв 
предъ впдъ нъхшето възможновть на същите 
дя папразятъ това БЪ ОКОЛИЙСКИЯ цонтръ. 
Шеяно. тия доставки окол. учплашонь иисаек-
торъ предписва до училищните настоятелства 
да се ле приемай,, когато всичко е кзг^ршеп.о 
по закопепъ редъ. Окръжната Учил. Пнеиеп-
цпя е бивала въ много случаи ни противоре
чие съ езбе сп по държазз постзнонлеппя 
отт; училищни настоятелства за годна и сащз 
ц^ль, когато за едно училзш» яля цъшенся 
са бялп изпращани и се утвг;>-.;п:адп отъ г. 
Окр. Упрайпгель, а за друго ь? е сГпгг.ла га 
нуздно да даде по-нататъшеиь ходь за ут-
върадаяапе-, а ги е връщала, обратно еъ мо
тивировка че биле незаконно държани. Тия 
и други факти.посочени отъ севретйрь-барника 

показват отггйггспггята на учязпщнЛта ипси^к-
ппя сирело секретари бпрлиц."^ за които 

; той ивелнт.а, да. се палърг; иодуе-1 за огт^-д-
понпото ;;аъ. 

Дал,« го ду*г?/га па Гека-Де.|Ч1ен.':;.<;'' се-
КрЬ1\Ч|)Ь-бЯ1'!?!-!ГВ Г. С ИнЯНМЪ, №ЙЮ :ч?!!.|_11,!-
]к; всички реферати общо, х.что V.; «счигн за 
много уместни и дан да пе -*•& ш-с. Ькни-} 

Всички пскатъ вео от-;» об'п;;н;уга работа, 
рабгта п работа, като захванем-,', отъ и.ш-
цпгаита администрация и се .сю.ршп си. иоил1;д-
нпя падарь, обаче пати окр. съиетъ,. пята 
друга пекий со е загриг:пл;-ь ла г/яздакапиега 
на общински приходи. Разходите ежегодпгано 

] растътъ, а приходите ен остйватъ все ехтите 
] п затова ее създават* фпктивпи приходни пе-
| ра въ селско общпнскатЬ бюд;:;ег*'н п като 
] почне р.еалпзпраяею пмъ р.агпорвдигельтв я 
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отчетникътъ се чудятъ отъ где да взематъ 
и какво да правятъ. 

За това препоръчва: 

1. Глобите отъ общинските гори по по
становленията на лесничея да останатъ из
ключително за въ полза на общинската каса, 
а не както до сега: глобите за въ полза на 
държавата, а обещетеннето за въ полза на 
общината защото всички рааходи по горите 
съ въ тяжесть изключително на общината. 

2. Да се измени чл. 68 отъ закона за 
селските общини въ смисъль да се налага 
извънредна общинска връхнина въ още по-
големъ размеръ отъ колкото досегашния. 

3. Заплатите на учителите да останатъ 
изключително въ тяжесть на държавното съ
кровище тъй като всички осигурени редовна 
общински приходи отиватъ изключително за 
издръжката на училището. 

Конференцията се закря отъ Околийския 
Началникъ въ 4 часа после объдъ на 17-й 
февруарий 1915 год. 

Натоварва се секретаря на конференцията 
да, подпише тоя протокодъ. 

Секретарь на конференцията: Хр. Поповъ. 

РЕЗОЛЮЦИЯ 
Днесъ 17 февруарий 1915 година, гр. 

Провадия, Оекрвтарь-бирницйте отъ Прова
дийска околия, по случай конференцията на 
Кметовете и Секретарь-бирниците отъ око
лията, свикани по инициативата на Гоеподина 
Варненския Окръженъ Управнтель, следъ из-
слушнаниет.* рефератите на г-да Държавния 
Агронояъ. Ветеринарния Лекарь, Медицинския 
Лекарь. Околийския Училищенъ Инепекторъ, 
Леспичея, Проверителя при Варненската Окр. 
Постоянна Комиепя и разиеняваняв мисли вър
ху техъ, положението и състоянието на общи
ните и положението на Секретарь бирника, 

Н А М е р И : 

1. Че идеята на Господина Варненския 
Окръженъ Управитель Д-ръ Ив. Димитровъ, 
за свикване на конференция общинските кме
тове и секретарь-бирници е добра и отъ го-
лемо значение за последните — инициатива 

за пръвъ пъть проявена въ Варненския окръгъ, 
което показва, че Господина Уиравителя има 
голема заинтересованость къмъ общинските 
управления 

2. Че исказаните отъ г-да рефвренчнца 
миели върху реферираните и нрепоръченвте 
отъ техъ начини и средства за повдигане и 
подобрение : земаеделието, скотовъдството, на
родното здраве, учебното и горско дело съ 
повече отъ похвални отъ които са вземаме 
актъ Обаче за техното реализиране както 
се истъкна отъ самите референчици се изп-
еква преди всичко интелигентность и заинте-
ресованость отъ Кмета и Секретарь-бирника. 

3 Че едничката пречка за спъването на
предъка на общините е несигурностьта и не-
етабвлностьтв на общинските секуотарь-бир
ници, които при липса на всекаква законна 
закрила я при мисъльта, че утре могатъ да 
бъдатъ изхвърлени на улицата подъ кефа на 
тогова илп оногова сиденъ на деня, не могатъ 
да вматъ онова спокойствие и да бъдатъ 
всецело предадена на службата си. толкова 
повече, че съ намаляването на Секретарь-
бирническия цензъ, вратите на общините се 
отварятъ за еъвсемъ неотговарящи за тая 
твърде деликатна служба. 

4. Къмъ това като се прибави оная въ-
пиюща неправда която се върши спремо слу
жащите пря изборните учреждения съ не 
пенсионирането ияъ. 

При сегашните нриходдп асточнацл съ 
които разиолагатъ селските общини едва ли 
е мислимо да се направи това което се очакка 
отъ твхъ и на които толкова надежда се 
възлагатъ. 

5. Властна ли е окръжната училищна ин
спекция да не дава ходъ и да счита, че не-
съ утвърдени известни протоколни решения 
на училищни настоятелства н да ги връща, 
преди да се е произнесълъ Окръжния Упра
внтель. 

6. Противоречието на правилника за уча 
лнщни настоятелства съ правилника за провз* 
веждане и оправдаване държавните разходи, 
което създава разногласие между община — 
Секретарь-бирника и училищната инспекция. 

7. Че събирането на обезщетенията за 
повредите на полски имотм и предмети отъ 
земледедческо стопанство, закона за лозарство 
и овощарство и пр., предъ вндъ негаранти-
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раното служебио положение на секрвтарь-
бирника го излага на капризите на ония, 
къмъ които той в прнложимъ принудителни 
мерки за събирането имъ, 

Р Ъ Ш И : 
1. Исказва благодарность на Господина 

Варненския Окръженъ Управитедь Д-ръ Ив. 
Димитровъ, за проявената за пръвъ пъть въ 
Варненския окръгъ инициатива за свикването 
на конференция общинските кметове и секре-
тарь-бирници, а така също на шефовете на 
държавните учреждения, като заявяватъ на 
Господина Управителя, че те вземаха актъ 
отъ четените реферати и се завматъ за се
риозна работа. 

2. Също изказва благодарность на Госпо
дина Проверителя при Варненската окръжна 
постоянна комисия Никола Пенчевъ, който еъ 
збнти думи и извлечение отъ общинските 
бюджети доказа въ какво окаяно положение 
се оставятъ общините съ парични средства, 
които всецело отиватъ за нуждите на учи 
лищата и то най-уеигорените приходи на 
общината. 

3. Да се гарантира служебното положение 
на секретарь-бирниците прп общините както 
и служащите при тия и тогава отъ техъ ще 
иоже да се очаква ползотворна работа. 

4. Да се пенеяониратъ переонала прп из
борните учреждения и то още въ тази сесия, 
като се причислятъ направо къмъ общия 
граждански пенспояенъ фондъ съ всички пра
ва и задължения. 

5. Иска най-настоятелно да се узакони 
образователния цензъ на секретарь бирниците 
— У-то класно образование или най-малко 
Ш-то класно образование съ 5 годишна об
щинска или държавна служба, за да бъдатъ 
затворени вратпте на общаните за веекаквп 
не интелигентни лица за тая отъ гозеао зна
чение зе държавата длъжность, отъ която за
виси напредъка на общините и тоя на дър
жавата. А при това да имъ се подобри ма
териалното положение, като се разделятъ на 
три степени: като първостепенните получаватъ 
21ОО лева, второстепенните 1800 дева и 
третостепенните 1600 лева, независимо отъ 
възнаграждението което получаватъ като по
щенски агенти и касиеръ-счетоводители на 
училищата. Преминаването отъ една степень 

въ друга да става следъ прослужване 5 го
дини въ известна степень. 

6. Да се измени коренно закона за сел
ските общини въ смисъль да с* съззадътъ 
приходи още на еъщите. Също да се измени 
закона за Народното Просвещение, като за
платите на учителите останатъ напълно въ 
тяжесть на държавното съкровище. Още по
вече е наложено да се измени и правилника 
за училищните настоятелства, който противо
речи съ известни закони и правилници въ 
страната ни. 

7. Окръжната училищна инспекция но е 
влаетна да не дава ходъ на протоколи на 
училищни настоятелства и да ги връща не 
утвърдени преди да се е произнесълъ Окръж
ния Управитель. 

8. Да се допълни чл. 68 отъ закона за 
селските общини въ смисъль да се налага 
още извънредна връхнина — спецвадна из
вънредна, за издръжка на училища, построя
ване училищни здания, изплащаяпето па раз
ни разходи наложени поради изключителни 
обстоятелства като се определи и определи 
максималния размеръ. 

9. Събирането на обезщетенията на по
вреди на полски икоги и предкети огъ зе-
мледелческо стопанство, закона ^а лозарството 
и овощарството, да се възложи на ьреаепнитв 
бирници срещу иззестно процентно възна
граждение. 

10. Отъ своя страна конференцията де
кларира, че секретарь-бирницате ще проявятъ 
още по-голена усърдкость къмъ службата си 
и че ще се етремятъ съ пълна готовность 
своевременно да услужатъ на държавната ад
министрация и на разпорежданията на цен-
тралпата власть еъ всичка осторожность етига 
да се загрижатъ за положепяето на тия 
служащи, 

11. Натоварватъ се Яеъ-ишепская секре-
тарь-бврппкъ II. Стояновъ, Кара-Лгачекяя М. 
Ботушаровъ и Река-Дввпенскпя С. Ивановъ 
да поднесътъ тая резолюция на Господина 
Варненския Окръженъ Управитель, съ молба 
да ходатайствува предъ Господина Мпнпстра 
на Вътрешните Работи и Народното Здраве, 
да ее застъпи за удовлетворяване тия нн 
скромни искания. 

Секретарь на конференцията: Хр. Поповъ* 
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Б Ю Л Е Т И Н Ъ 

Ва. 'пояненпгв Й прекратените заразителни болеетп по дояашняя- добитъкъ, 
Варненско Окрхаие, отъ 10 февруари до 1 мартъ 1915 год. 

Лддц ̂ димммт-в « д - м л м а 

Ор-Ьз-ь Т й а й вф^име с̂ н> Сь-̂ ггзе етрг&кратге»'**'! 

1 

! 2 
3 

1 4 
5 
6 

7 

Шарка по овцете 

V Г» Т, 

г и » 

Аятраксъ по го&. и кон. 

Шарка по овцете 

" » 

» я. » 

Девня 

Бойлии 

Сянде-дъ 
ПатаитЬ 

Марково 

Страшвмировово 

Оарадърх 

Девненска 

Нввшонска 

Скнделска 

Козлуджакска 

Белеаска 

я 

Авревека 

ПровадЕЙтв*.':: 

я 

Вйрнейсха 

п 

» 

п 

Варпенеки Окр. Вегер. Лекарь: Д-ръ Ст. К. Тизлазъ 

Аитаразакеко Селеко Общанско Управление 

О Б Я В Л Е Н И Е . 
№ 272 

с. Аптаразакъ, 24 февруарий 1915 год. 

На 15 мартъ т. г., 2 часа след* пладне 
нъ училищната канцелария на селото Юнузъ-
Бунарч.-делкй, ще се произведе търгъ сь явна 
коикуррнцня за отжаване на наематедь ек 
еалолтацпята на нивата „Бостандъкъ" отъ 
32 докара, принадлежаща па Юпузъ-Бунар 
ското училищно настоятелство за нръме отъ 
1 анрпдъ 1915 годипа до 1 септемвряй 
1916 годена. 

Напдаваяпето ще стане на декаръ. 
Първоначалната цена ще определи тър-

жната комисия прп откриване търга. 
Исканпй залогъ е 5 % върху определе-

пата. сума за наема. 
Члелове 11 п 12 отъ закона за общв 

ствените предприятия съ задължителни за 
конкурентите» 

Тържнвте книжа могатъ да еа вадятъ 
всеки прпеътственъ день и чаг.ъ въ канцела
рията на общинското управление. 

Кяетъ: Аф. X. Хюсеиновъ 

Секр.-бирникъ: М. Ив. Капитановъ 

Ботевско Селско Общанско Улцавдеиие 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 116 

е. Вомво, 12 февруарий 1915 год. 

Ботевското селско общинско управление 
обявява на ннтересующнте се. че на 1-й 
априлъ т г. нъ общинското управление- ще 
се произведе търгъ по доброволно съгласие 
за 'отдаванйе на пр4д;фпемачъ направата на 
една училищна кръчма в с. Сежетъ. 

Стойяостьта на предприятието възлиза на 
2200 лева. 

Пскаивй залог* е 5 % отъ стойностьта. 

Членове I I—14 включително съ задъл
жителни за конкурентите. 

Тържипте книжа ех въ общинското упра
вление, където могатъ да се преглеждатъ 
всеки приеътственъ день и часъ. 

п Общ. Кметъ: Ат. Добрввъ. 

Секр.-бирникъ: Д. Златевъ. 

Печатница ..Войниковъ" •— Варна. 


